
   
 

28-02-2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Har Naalakkaersuisut planer om at indføre en form for turistafgift således at turister skal betale en 

afgift pr. overnatning i Grønland? I svaret bedes Naalakkersuisut opliste fordele og ulemper herved. 

 

2. Har Naalakkersuisut et overblik over hvor mange udenlandske turistoperatører, der opererer på 

grønlandsk territorium, og hvorledes sikrer Naalakkersuisut sig, at disse udenlandske turistoperatører 

betaler skatter og afgifter til det grønlandske samfund? 

 

3. Turistsæsonen er relativt kort, hvilket betyder at udenlandske sæsonarbejdere er her i kort tid. 

Umiddelbart vurderet er sæsonarbejderne primært fra Danmark og Island. Hvordan er 

indkomstskatteforholdene for disse sæsonarbejdere? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Vi er alle enige om, at vi har et stort turismepotentiale i vores land. Dette potentiale bliver endnu større, 

når de nye lufthavne i Ilulissat, Qaqortoq og Nuuk er anlagt. 

 

På den baggrund er det vigtigt, at vi er bevidste om, hvordan vi kan tjene flest muligt med penge på 

turisterne, mens de er vores gæster. Jeg er godt klar over, at man ikke bare kan indføre meget høje 

turistafgifter, da det vil skræmme turisterne væk. Men jeg kan godt forestille mig en mindre afgift af en 

eller anden art. 

 

Herudover finder jeg det vigtigt, at vi sikrer os skattebetaling fra de udenlandske turistoperatører, der 

opererer på grønlandsk territorium. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 

 

 

 

 


